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Deken Wilson Varela (l.) en vicevoorzitter van de parochiefederatie Horst-Sevenum Joop de 
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Horst -  
Het is een worsteling, geeft deken Wilson Varela toe. Het liefst zou hij 
alle 27 kerken in Horst aan de Maas en Peel en Maas openhouden, maar 
hij moet de realiteit onder ogen zien. Alle godshuizen blijven gebruiken, 
zal niet lukken. 
 
De Colombiaanse deken Wilson Varela startte vier jaar geleden bij het dekenaat 
Horst dat alle parochies in de gemeenten Horst aan de Maas en Peel en Maas omvat. 
De 27 parochies bevonden zich op dat moment in een tijdsgewricht vol 
veranderingen. 

De sterk krimpende geloofsgemeenschappen en het teruglopend aantal vrijwilligers 
en priesters, hadden er al voor gezorgd dat parochies zich groepeerden binnen 
federaties met één kerkbestuur en één pastoor, geholpen door een aantal priesters. 



Zo ontstonden de federaties Maasdorpen, Horst-Sevenum; MKBE en Vincentius. 
Daarbij bleven de aparte parochies nog wel bestaan. 

 

De kerk in Helden behoort tot de parochiefederatie Vincentius. — © archief Lé Giesen 

Illusie 

Dat zal in de toekomst veranderen, weet Varela. „De parochies van de vier federaties 
zullen met elkaar fuseren, waardoor er uiteindelijk vier grote parochies ontstaan”, 
zegt hij. „Daarnaast zijn we nu aan het denken wat we met onze kerkgebouwen 
moeten. Als we alleen zouden kijken naar het kerkbezoek, zouden we kunnen 
volstaan met één kerk per federatie. Maar dat is niet de insteek. We willen de vitaliteit 
van de geloofsgemeenschap vergroten. Verbinden, naar de mensen die hulp nodig 



hebben of spiritualiteit zoeken toe gaan en niet wachten tot de mensen naar de kerk 
komen.” 

Het liefst zou Varela al zijn kerken openhouden. „Maar dat ze weer vol zullen stromen 
met gelovigen is een illusie”, beseft hij. „We moeten onderzoeken wat we nog aan 
gebouwen nodig hebben en hoe we die beter kunnen benutten. Bijvoorbeeld door ze 
open te stellen voor spirituele bijeenkomsten of door de kunstschatten van kerken 
tentoon te spreiden. Dat laatste heeft alleen zin in de wat grotere kernen, waar meer 
toeristen komen. Tegelijkertijd moeten we onderzoeken wat de wat de alternatieven 
zijn voor de kerken die moeten sluiten.” 

Baken 

Over de kerkgebouwen zijn de priesters van het dekenaat al geruime tijd in gesprek 
met de kerkbesturen, vrijwilligers en geloofsgemeenschappen in de dorpen. „Het is 
een gevoelig onderwerp”, weet Joop de Hoon, vicevoorzitter van de parochiefederatie 
Horst-Sevenum. „De kerk is toch een baken in het dorp, letterlijk en figuurlijk. 
Niemand wil dat 

 

De kerk in Hegelsom trok in 2019 extra bezoek met het project Kerk anders verlicht. — © archief 
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Maar aan de andere kant zijn de geloofsgemeenschappen ook realistisch, 
constateert De Hoon. Zo wordt in bijvoorbeeld Hegelsom, Melderslo en America al 



geruime tijd gekeken wat andere gebruiksmogelijkheden voor de kerken zijn. „Daarbij 
kun je denken aan woningbouw, een medisch centrum, een school of een 
gemeenschapscentrum, eventueel in combinatie met een ruimte voor kerkdiensten”, 
zegt De Hoon. „Voorbeelden zijn er genoeg. Maar niet alle kerken zijn bouwkundig 
geschikt voor een nieuwe invulling. Bovendien kost het ombouwen van een kerk, vaak 
enorm veel geld.” 

Bisdom 

Varela zal binnenkort zijn bevindingen en voorstellen indienen bij het bisdom. Daarna 
gaat hij terug naar de dorpen om ze daar te bespreken. Het zal echter nog zeker een 
jaar duren, voordat er concrete besluiten vallen, denkt de deken. 

„Maar ook al wordt een kerk herbestemd, we zullen altijd aanwezig blijven in alle 
kernen”, zegt hij. „We trekken ons niet terug, we gaan alleen wat kleiner wonen.” 

 


